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Kitekintõ...
... az országba
Ismételni kell � A Legfelsõbb Bíróság elrendelte az Országos

Cigány Önkormányzat megválasztásának megismételtetését. A leg-
fõbb bírói fórumhoz a Lungo Drom választási koalíció fordult, mi-
után az Országos Választási Bizottság elutasította a választási ered-
mény elleni kifogásukat. A Legfelsõbb Bíróság határozatában ki-
mondta, hogy az elektorok legalább felének nemcsak a gyûlés kez-
detekor, hanem a szavazáskor is jelen kell lennie, ugyanakkor meg-
állapította: a választásra jogosult 4592 elektorból az OCÖ tagjait
megválasztó elektori gyûlésen a szavazáskor 1347-en vettek részt,
ezért a gyûlése határozatképtelen volt.

Kamatcsökkentés � A Monetáris Tanács január 16-ai hatállyal
100 bázisponttal, 7,5 százalékra csökkentette a jegybanki alapka-
matot � adta hírül a Magyar Nemzeti Bank Az MNB közleménye sze-
rint a Monetáris Tanács január 15-én határozott a kamatcsökkentés-
rõl. A mérséklést az tette szükségessé, hogy a forint árfolyama elér-
te a sáv szélét, és a jegybank jelentõs mértékû intervencióra szorult.

Járai a csökkentésrõl � A Magyar Nemzeti Bank szerint nincs
szükség a forint lebegtetési sávjának eltolására, erre nem készül a
jegybank � nyomatékosította Járai Zsigmond a Magyar Nemzeti
Bank elnöke budapesti sajtótájékoztatóján. Járai Zsigmond közöl-
te: a jegybank a szerdai 100 bázispontos kamatcsökkentést, mely-
nek révén a jegybank irányadó kamatai 8,5 százalékról 7,5 száza-
lékra változtak, spekulációs nyomásra hajtotta végre. Az MNB a lé-
péssel a piacnak jelezni kívánta, hogy nem enged az inflációs célok-
ból, és azokat az erõs forint révén tekinti elérhetõnek. A bankelnök
elismerte, hogy szerdán a Magyar Nemzeti Banknak több száz mil-
lió euróval kellett beavatkoznia a bankközi piacon, majd csütörtök
délelõtt 9 és 9.16 óra között még ennél is nagyobb mértékben in-
terveniált a bankközi piacon a jegybank.

Gyógyszerár-változás � Aláírta a február 1-tõl hatályba lépõ új
gyógyszerrendeletet az egészségügyi tárca vezetõje a pénzügymi-
niszterrel egyetértésben. Az Egészségügyi, Szociális és Családügyi Mi-
nisztérium közleménye szerint az új jogszabály a várható infláció-
nál alacsonyabb, átlagosan 4,5 százalékos kiadásnövekedést okoz
a betegek számára a társadalombiztosítás által támogatott gyógysze-
rek körében, ugyanakkor a jelentõs választékbõvülés megteremti
a lehetõséget az olcsóbb helyettesítõ termékek rendelésére is.

Ujabb sztrájk lehetséges � A Közúti Közlekedési Szakszerve-
zet február elejére újabb sztrájkot hirdet, amennyiben január 31-ig
nem tudnak megállapodni a Volán dolgozók bérfelzárkóztatásáról
� közölte Inokai Géza, a szakszervezet elnöke, aki szerint az év ele-
ji sztrájk után az egyeztetések eredménytelenek, mert a munkálta-
tói oldal eddigi javaslatai érdemben nem különböznek egymástól.
Az ÁPV Rt. szerint a Volán-társaságok bérfelzárkóztatására tett leg-
utóbbi ajánlatuk nagyvonalú, ezért értetlenül fogadták a szakszer-
vezet elutasítását.

... a megyébe
Új vezetõ � Dr. Jánky Béla fõorvos személyében új vezetõje van

a gyulai Pándy Kálmán megyei kórházhoz tartozó szeghalmi utóke-
zelõ kórház és rendelõintézetnek. A korábbi vezetõ, dr. Keller Lász-
ló tavaly nyugdíjba vonult, a megüresedett vezetõi álláshelyre pá-
lyázatot írt ki a megyei kórház vezetése. A felhívásra ketten jelent-
keztek, a pályázat eredményeként január 15-étõl dr. Jánky Béla szü-
lész-nõgyógyász fõorvost � aki három éve dolgozik Szeghalmon �
nevezte ki a szeghalmi egység élére dr. Kovács József, a Pándy kór-
ház fõigazgatója.

Tizenöt év elsõ fokon � Nyereségvágyból elkövetett emberölés
bûntettében hirdetett ítéletet Gyulán, a Békés Megyei Bíróságon dr.
Végh Edit büntetõtanácsa. A vádlottak padján ülõ 23 éves S. János
és a 35 éves R. József 2001. április 16-án este egy mezõberényi
sörözõben ittak, majd egy egyedülálló, idõs férfi házába be-
hatolva, pénzét követelték, ütlegelték. A bíróság mindkét fér-
fit 15 évi fegyházbüntetésre ítélte, ki mondva, hogy többszörös
visszaesõként feltételes szabadságra nem bocsáthatók. A vádlottak
és védõik fellebbezést jelentettek be az elsõfokú bíróság elõtt, így
az ítélet nem jogerõs.

MDF tisztújító � Az országos gyûlést megelõzõen a Magyar De-
mokrata Fórum helyi szervezeteinél, majd a megyei választmányok-
nál tisztújító gyûléseket tartottak. A megyei elnök ismét dr.
Erdmann Gyula, a Békés Megyei Levéltár igazgatója, a gyulai kép-
viselõ-testület kulturális tanácsnoka, a megyegyûlés tagja lett. Alel-
nökké a békési szülész-nõgyógyász fõorvost, dr. Csiby Miklóst és a
szarvasi Klenk József fogtechnikust, városa MDF-szervezetének el-
nökét választották. A megyei választmány az országos választmány-
ba az elnök dr. Erdmann Gyula mellett Takács Pétert, a békéscsabai
MDF-szervezet elnökét, városi képviselõt és a két megyei alelnököt
delegálta.

A Hungarotel nem emel � A magyar piacon többségben lévõ
Matáv Rt.-vel szemben egyelõre nem emeli hatósági díjas árait a 66-
os és 68-as körzet vezetékes távközlési szolgáltatója, a Hungarotel
Rt. A szabadáras szolgáltatások 2-3 százalékkal kerülnek többe feb-
ruár 1-jétõl. A cég marketingigazgatója úgy nyilatkozott: a hatósági
árak, azaz a havi elõfizetési díjak, illetõleg a beszélgetések percdí-
jainak további emelését nem bírná el a piac, ugyanakkor nem zár-
ta ki azt a lehetõséget, hogy egy késõbbi idõpontban � akár az év
második felében, akár jövõre � emelésre kényszerülnek.

A kultúra megyei napjai � A Szülõföldünk Békés Megye Fesz-
tivál  gálamûsorával kezdõdött Békéscsabán a Magyar Kultúra
Napja rendezvénysorozata, amit a megyei könyvtárban Torma
Mária pódiummûsora, valamint Grecsó Krisztán Pletykaanyu
címû kötetének bemutatója követett a Munkácsy Emlékházban.
A központi esemény a Jókai színház Vigadójában rendezett ünnepi
hangverseny volt. A sorozatban tartott elõadást dr. Czeizel Endre
orvosgenetikus is.

Tovább fejleszt a Henkel � A Henkel Magyarország, mely cég
a hazai �vegyipari toplistán� a 4., a legnagyobb üzemi eredményt
felmutató vállalkozások listáján a 39., a legnagyobb exportárbevé-
telû vállalatok között pedig a 41. helyet foglalja el, a növekedés di-
namikájának megtartása érdekében újabb termelõ beruházások
megvalósítását kezdte meg Körösladányban. Jelenleg 500 millió fo-
rint értékû logisztikai fejlesztés zajlik és befejezéshez közelednek
az elõkészületei annak a 200 millió forintos beruházásnak, amely
egy tisztítószercsalád új tagjának gyártását teszi lehetõvé idén ta-
vasztól.

Társadalmi liftek kifejezés
alatt az MSZP vezette kormány
és a szocialista parlamenti frak-
ció azon törekvéseit érti, me-
lyekkel a társadalmi és területi
különbségek csökkentését sze-
retnék. Az elmúlt ciklusban, a
statisztikai adatok szerint  a né-
pesség alsó és felsõ 10 százalé-
ka közötti gazdasági és jövedel-
mi különbségek hétszeresrõl
nyolcszorosra nõttek. A területi
különbségeket érzékelteti, hogy
az egy fõre jutó nemzeti termék
országos átlagának a leggazda-
gabb térségben (budapesten)
195 százaléka, a legszegényebb
térségben (Szabolcsban) 54 szá-
zaléka jutott.

Ezen a helyzeten igyekeznek
a szocialisták változtatni, egy-
részt a nyugdíjasok, nagycsalá-
dosok, kiskeresetûek helyzeté-
nek javításával, másrészt a hátrá-
nyos helyzetû kistérségek új tá-
mogatási keretének bevezetésé-
vel. Az elõzõ kormány intézke-
déseit radikálisan változtatva �
fogalmaz az írás � a lakossági
adóterheket minimálbér-szin-
ten, és átlagkereset-szinten is
csökkentették, ugyancsak csök-
kent a 220 ezer forint alatti ke-
resetek személyi jövedelemadó-
ja, nõtt viszont a családi pótlék,
a munkanélküli, a gyermekvé-

Képviselõi hírek

Liftek és hidak
Társadalmi liftek, politikai hidak � ezzel a két kifejezés-
sel teszi szemléletessé mondanivalóját a 2002-es év parla-
menti értékelésérõl szóló MSZP-s írás, amit Földesi Zoltán
országgyûlési képviselõ juttatott el lapunkhoz.

delmi támogatás, a fogyatékos-
ellátás. Az elõzõ kormány pozi-
tívnak ítélt törekvéseit folytatva
a szocialisták a családtámogatá-
sok körét és a lakástámogatás
kedvezményezetti körét is kiszé-
lesítették, a vállalkozásbarát in-
tézkedések között pedig az
�EVA� bevezetését, az egészség-
ügyi hozzájárulás csökkentését
és az agrárvállalkozók
adókedvezménéynek, hiteltá-
mogatásának emelését említi az
írás.

A politikai hidak építésével a
társadalom kettéosztásának
megszüntetését tûzték ki célul a
szocialisták, ennek érdekében
az érdekegyeztetés és a társadal-
mi párbeszéd mechanizmusait,
és a parlamenti vizsgálóbizottsá-
gok mûködését visszaállították,
eredményként értékelik, hogy a
100 napos program szociális in-
tézkedéseihez és az Alkotmány-
módosításhoz elnyerték az ellen-
zék támogatását, és a négy parla-
menti frakció közös országjáró,
felvilágosító munkát végez az
uniós csatlakozásról, az MSZP
kezdeményezésére. A jövõben �
deklarálják a szocialisták �
újabb társadalmi lifteket indíta-
nak, és folytatják a politikai híd-
építést is, ehhez igénylik az el-
lenzék partneri viszonyulását.

Nem fogunk sarat
dobálni

És ez csodálatos kötelesség. A
cigány önkormányzatnak együtt
kell dolgoznia azért, hogy a ci-
gányság kiemelkedjen a sze-
génységbõl.

� A szarvasi cigány kisebbség
munkáját mennyiben befolyá-
solják a történtek?

� Ez most egy nagy kérdés
bennünk is. Már Budapestrõl
hazafelé jövet a buszon is be-
szélgettünk arról, hogy vajon
ezután is leszünk-e olyan sikere-
sek a pályázatokat illetõen mint
eddig. Ezt majd az élet dönti el.
Õszintén kívánom, hogy az új
országos cigányönkormányzati

vezetõk is jól dolgozzanak, sok
jót tegyenek a cigánysággal. Mi
nem adjuk fel itt Szarvason, dol-
gozunk a kisebbségi feladatok
megoldásán úgy ahogyan eddig
vagy mégjobban. Szervezetten,
becsületesen, ilyen körülmé-
nyek közt is. Mi nem fogunk sa-
rat dobálni senkire.

K.Zs.
��

A választási eredményt, a
Lungo Drom kifogását helyben-
hagyva, a Legfelsõbb Bíróság
megsemmisítette. Az új elektori
gyûlés idõpontjáról lapzártánk-
kor még nem volt döntés.

A Magyar Nemzetben jelent meg a múlt hétfõn a fotó (Tóth
Tibor felvétele), melynek elõterében Kasuba József látha-
tó, az elektori gyûlésen

Amikor a múlt heti számban
olvastam Domokos László or-
szággyûlési képviselõ úrnak, a
kormányoldal  választási  ígé-
r e t é t  s z á m o n  k é rõ  l e v e l é t ,
(nem mûveltségem fitogtatása
miatt) jutott eszembe ez a
Cicerotól származó, szállóigévé
vált mondás.

Úgy gondolom, ebben a kriti-
kus idõszakban, amikor a város-
vezetés óvodá(ka)t akar/kény-
telen bezárni, politikai irányult-
ságtól függetlenül, nincs szükség
az ilyen megosztó célzatú írá-
sokra. Célszerû lenne közös
gondolkodással azon munká-
lódni, hogy forráshiányra hivat-
kozva, ne kelljen a város gyer-
mekes lakosainak egy részétõl,
a korábban megszerzett jogot
megvonni.

A választás hevében minden
oldalon e l h a n g z o t t a k  t e l j e -
sít(het)etlen ígéretek. A civil
l a k o s s á g  m é g  s e m  k é r i  a z t
s z á m o n  i l y e n  v ehemensen
egyik oldalon sem, pedig lenne
mit.

Ugyanebben az újságban ol-
vashattam a Szarvasi KOMÉP
Városgazdálkodási Kft. szemét-

Quousque tandem�
(Hát még meddig?)

szállítási akciójáról,  mellyel
szintén szembeállítható egy el-
lenpélda a polgári oldal válasz-
tási szórólapjáról:

�Ingyenes szemétszállítást!
Amennyiben a FIDESZ - MDF

- �Összefogás a Mezõgazdaság-
ból Élõkért� Egyesület irányít-
hatja tovább a várost, 2003. ja-
nuár 1-tõl eltöröljük a lakossá-
gi szemétszállítási díjat a város
egész területén. Úgy érezzük,
hogy a szemétszállítási  díj
nem egyenlõ mértékû terhet
ró a lakosságra. A terhek ki-
egyenlítése és a tiszta város-
sá válás egyik, és legjelentõ-
sebb eszköze lehet a hetente
esedékes szemétszállítás ingye-
nessé tétele.� (megjelent 2002.
szeptember 5-én a Szarvas és Vi-
déke hetilapban)

Nem várok választ a levelem-
re. Amennyiben ezzel mégis
megtisztel a címzett, kérem az
konkrét legyen, de ne kioktató.
Ettõl függetlenül örömmel ven-
ném építõ javaslatát a fent emlí-
tett óvoda problémájának meg-
oldására.

Tisztelettel:      Józsa Vilmos
civil lakos

Tisztelt Levélíró!
Nagyon köszönöm, hogy megtisztelt és leírta véleményét és

kérem, engedje meg, hogy röviden válaszoljak Önnek. Sok
ponton találkozik az álláspontunk, egy esetben azonban eltér.
Véleményem szerint igenis számon kell kérni a választási ígé-
reteket. Függetlenül attól, hogy ki ígérte. Vagy talán mégis! Úgy
gondolom, hogy Magyarország miniszterelnökének az ígérete
sokat nyom a latban. Ha Magyarország miniszterelnöke meg-
ígér valamit, akkor abban a nyugodt hitben hajthatjuk álom-
ra a fejünket, hogy az úgy is lesz. Vagy mégsem?

Én arra biztatom a Szarvas és Vidéke olvasóit, hogy velem
együtt kérjék számon a választási ígéreteket! Az, hogy ezek az
ígéretek, a nyugdíjemelés, a magasabb fizetések, az ingyen tan-
könyv és még sorolhatnám megvalósuljanak, az elsõsorban a
lakosság érdeke! Gondoljunk bele! Mennyivel jobb lenne, ha
nem emelkedett volna meg a gáz ára? Pedig megígérték�

Köszönettel:                                                        Domokos László

Ígéret. Kampányfogás?
Valóság!

Babák Mihály polgármesterjelölt és csapata a Polgári Tizes kép-
viselõjelöltjei az önkormányzati választások során azt ígérték,
hogy a városban a szemétszállítás ingyenes lesz. Nagyon sokan eb-
ben is bízva adták le szavazatukat a leendõ polgármesterre és vá-
rosatyákra.

A helyi televízióban és az újságban megjelent KOMÉP hirdetés �
miszerint, ha 11 havi szemétszállítási díjat egyösszegben megfizet
valaki, akkor a 12. havi díjat elengedik részére � ráébresztette az
embereket arra, hogy az ígéret csak ígéret maradt, ami egyben ezek
szerint csak kampányfogás volt, s a hirdetés olvasásakor rádöbben-
tek az emberek a valóságra.

Ez volt az ígéret, ez volt a kampányfogás és most van az embe-
rek többsége számára a szomorú valóság.

dr. Pecsenye Erzsébet

Megjegyzés...
...a helyi lapban megjelent �Mérleg a hómentesítésrõl� címû jelen-

tésben foglaltakra.
Alulírott Pecsenye Erzsébet közlöm, hogy én nem a KOMÉP Kft.-

t hívtam fel a járhatatlan járdákkal kapcsolatosan, hanem elõször
is kerestem a polgármestert, majd a jegyzõt, s mivel közölték, hogy
nincsenek, adták Gyalog Sándor alpolgármestert.

Nem a bíróság és az ügyvédi irodák � nincs már 1992. óta ügy-
védi munkaközösség! � közötti �csapással� kapcsolatosan volt ki-
fogásom � ugyanis azon én mozgáskorlátozott lévén amúgy sem
tudtam volna áthaladni �, hanem a Deák F. utcáról a Kossuth utcát
nem lehetett megközelíteni a zebrán, ugyanis minimum 60 cm ma-
gasságban hó torlaszolta el az átjárást. Ezzel kapcsolatosan tettem
meg a bejelentésemet az alpolgármesternek.

Mégcsak véletlenül sem kifogásoltam a bíróság és az ügyvédi iro-
dák közötti �csapás� átjárhatatlanságát, tekintve, hogy az nem a
KOMÉP-ra és a városra tartozik!

Pecsenye Erzsébet

Fogadóóra
Domokos László, Szarvas körzetének egyéni országgyûlési kép-

viselõje értesíti a lakosságot, hogy január 24-én, pénteken 14 órá-
tól fogadóórát tart a Szarvasi Polgármesteri Hivatalban.

Az idõvel való takarékoskodás érdekében, elkerülendõ a hosszú
várakozást kéri, hogy az érdeklõdõk a hivatal titkárságán, a 311-
290-es telefonszámon jelezzék részvételi szándékukat, ekkor egyez-
tetett idõpontban jöhetnek, s találkozhatnak a képviselõvel.

A képviselõk a decemberi testületi ülésen tárgyaltak a hulla-
dékszállítás kérdéseirõl, ott fogadták el a januárban életbe lépett
rendeletet. A hulladékszállítás ingyenessé tételének kérdése
azonban még nincsen lezárva, erõsítették meg érdeklõdésünk-
re, a KOMÉP Kft. kapta feladatul, hogy dolgozzon ki alternatívá-
kat a szemétszállítási kedvezményekre. A testület februárban
tervezi, hogy kihelyezett ülést tart a KOMÉP-nál, ekkor vissza-
térnek a témára. A kérdéssel kapcsolatban azt is megtudtuk,
hogy a választási ígéretek teljesítésére egy ciklus áll rendelkezés-
re, ha valami nem mindjárt az elején teljesül, nem jelenti, hogy
végképp a beváltatlan ígéretek kategóriájába tartozik.


